

2021臺灣國際蘭花研討會蘭科植物科技研發成果發表 Taiwan International Orchid Show Orchid Research Result Publication

技術/專利：苞舌蘭臺南3號、臺南4號

technology/patent : *Spathoglottis Nandares No.3, Nandares NO. 4*

研發機關：臺南區農業改良場

作者：陳俊仁、胡文若、楊藹華

聯絡電話：05-5970728轉15

E-MAIL : cjchen@mail.tndais.gov.tw

Organization : Tainan District Agricultural Research and Extension Station, Council of Agriculture, Executive Yuan, R.O.C.

Researcher : Chun-Jen Chen, Wen-Jo Hu, Ai-Hwa Yang

Telephone : 05-5970728#15

摘要 Abstract

苞舌蘭臺南3號為常綠型苞舌蘭，植株高大，葉片長約60公分，寬約5.2公分，始花時花序高達42公分。花朵為粉紅色，花瓣圓整，花朵約5.5x5.7公分，花期長達3個月以上。生育強健，耐熱耐雨，適合花臺、大盆鉢種植及庭園地植美化。

The *Spathoglottis 'Nandares No.3'* is evergreen type. The leaf is about 60cm long and 5.2cm wide, the inflorescence is 42cm when the first flowering. The flower color is pink and the size is about 5.5*5.7cm. The flower period is over 3 months. 'Nandares No.3' is ideal for the flowerbed and pot plants.



▲苞舌蘭臺南3號花朵特寫
Spathoglottis 'Nandares No.3'



▲苞舌蘭臺南3號景觀效果
Spathoglottis 'Nandares No.3'

苞舌蘭臺南4號為常綠型苞舌蘭，植株較大型，葉片長約65公分，寬約7.2公分，始花時花序長41公分。花朵為紫紅色，花瓣圓整，花朵約5x6公分，花期長達3個月以上。生育強健，耐熱耐雨，適合花臺、大盆鉢種植及庭園地植美化。

The *Spathoglottis 'Nandares No.4'* is evergreen type. The leaf is about 65cm long and 7.2cm wide, the inflorescence is 41cm when the first flowering. The flower color is purple and the size is about 5*6cm. The flower period is over 3 months. 'Nandares No.4' is ideal for the flowerbed and pot plants.



▲苞舌蘭臺南4號花朵特寫
Spathoglottis 'Nandares NO. 4'



▲苞舌蘭臺南4號盆鉢種植效果
Spathoglottis 'Nandares NO. 4'